
Szanowne Panie i Panowie Senatorowie. Jestem "przedawnioną" emerytką rocznika 1953. W 

2008 r. po przepracowaniu 35 lat 4 miesięcy i 13 dni oraz ukończeniu 55 lat skorzystałam z 

przysługującego mi ustawowo prawa przejścia na wcześniejszą emeryturę. Posiadałam wtedy 

wiedzę ,że po ukończeniu 60 lat ZUS przeliczy mi emeryturę powszechną w/g kwoty bazowej 

obowiązującej w momencie przejścia na emeryturę wcześniejszą w związku z czym 

emerytura ta będzie większa.Tymczasem po złożeniu wniosku w 2013 r. o przeliczenie mojej 

emerytury wcześniejszej na powszechną otrzymałam decyzję w której ZUS poinformował 

mnie, że przy przeliczeniu odliczono mi od kwoty bazowej wszystkie wcześniej pobrane 

emerytury. oraz ,że niniejszą decyzją została zawieszona ponieważ jest świadczeniem mniej 

korzystnym. Byłam bardzo zdziwiona dlaczego, skoro nigdy nie byłam członkiem OFE i 

odchodziłam na starych zasadach. Nie miałam wiedzy o wyliczeniach emerytury w/g przepisu 

art.25 ust.1b..Jeżeli coś czytałam, to myślałam, że zmiana ta dotyczy osób ,które były 

członkami OFE. Gąszcz przepisów, ciągłe zmiany i poprawki przepisów emerytalnych 

sprawiają trudności nawet pracownikom ZUS i prawnikom. System emerytalny jest 

nieczytelny dla większości zwykłych ludzi. Nawet gdybym miała wiedzę, że art.ust.1b ma 

wejść w życie nie miałam możliwości wystąpienia o emeryturę powszechną do XII 2012 

r.ponieważ wymagany wiek 60 lat skończyłam w lutym 2013 r. W 2015r ponownie złożyłam 

wniosek o przeliczenie mojej emerytury w związku z zaliczeniem urlopu wychowawczego 

jako okres składkowego na podstawie ustawy (czy rozporządzenia, nie pamiętam dobrze ) z 

roku 1981 r.,która mówi o równorzędnym traktowaniu opieki nad dziećmi z okresami 

zatrudnienia. Emerytura po przeliczeniu również została zawieszona jako świadczenie mniej 

korzystne. Pozostałam na wcześniejszej emeryturze, przeliczonej zgodnie z datą złożenia 

wniosku. Część emerytów wycofała wniosek z ZUS . Są też tacy( między innymi ja )którzy z 

braku wiedzy wniosku nie wycofali.ZUS również nie informował o skutkach 

uprawomocnieniu się decyzji. Zatem decyzja o emeryturze powszechnej stała się 

prawomocna, ale i tak wszyscy pozostają na emeryturze wcześniejszej. Uważam, że obecny 

system naliczania emerytur jest niesprawiedliwy i niejednoznaczny dla wszystkich emerytów. 

Wnioskuję tym samym o ustalenie jednakowych zasad wyliczenia emerytur. W ustawie 

powinien znaleźć się zapis, że osoby ,które po wyliczeniu emerytury powszechnej nigdy jej 

nie pobierały powinny mieć zwaloryzowane składki oraz kapitał początkowy tak jakby 

składały wniosek po raz pierwszy , oraz z zastosowaniem korzystnego wskaźnika dożycia z 

2019 r Ustawa powinna też zawierać dokładne określenie trybu dochodzenia rekompensat za 

utracone korzyści finansowe za 5 a niektórych przypadkach 7 lat z uwagi na niekonstytucyjne 

przepisy art. 25 1b ustawy emerytalne. Proszę Nas wszystkie emerytki potraktować poważnie 



i wnieść taką ustawę, abyśmy nie musiały biegać po sądach. Popieram wszystkie zgłoszone 

uwagi do projektu ustawy o zmianie ustawy o emeryturach i rentach z FUS. Apeluję o 

rozwiązanie problemu naszego rocznika oraz wszystkich osób ,które odchodząc na 

wcześniejszą emeryturę nie miały świadomości, że spowoduje to pomniejszenie obliczenia 

podstawy zwykłej emerytury w bieżącej kadencji Senatu, aby przerwać już ciągnące się od 

2009 r. sprawy sądowe oraz zachowania zasad zaufania do państwa i stanowionego przez nie 

prawa. T. R. 


